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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

20. juni 2018 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 7 (Aktstykke nr. 148) af 
14. juni 2018 

Spørgsmål 

Er det korrekt, at formålet med at have et anlægsloft for kommunerne er, at be-

grænse den økonomiske aktivitet i byggeanlægssektoren for at mindske risikoen 

for overophedning af dansk økonomi? 

 

Svar 

Med aftale om kommunernes økonomi for 2019 er regeringen og KL enige om et 

loft over de kommunale investeringer i 2019. Dermed er 1 mia. kr. af kommuner-

nes bloktilskud betinget af, at kommunernes budgetterede anlægsudgifter holder 

sig inden for den aftalte anlægsramme. 

 

Loftet over de kommunale anlægsinvesteringer har til formål at understøtte, at 

den aftalte anlægsramme i 2019 overholdes i budgetterne, således at de kommuna-

le anlægsudgifter udvikler sig i overensstemmelse med målsætningerne og priorite-

ringerne i den samlede udgiftspolitik.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2017-18
Aktstk. 148 endeligt svar på § 7 spørgsmål 7 
Offentligt
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